
Wiadomości Adwokatury 24 stycznia 2020 r.

Relacja z posiedzenia plenarnego NRA
Posiedzenie plenarne Naczelnej Rady Adwokackiej odbyło się w dniu 18 stycznia 2020 r.
w Warszawie. NRA podjęła uchwałę w sprawie zmian w regulaminie doskonalenia
zawodowego oraz uchwałę w sprawie zmian w regulaminie organizacji i funkcjonowania
okręgowych rad adwokackich. NRA przyjęła również uchwałę w sprawie złożenia petycji
dotyczącej zmian w prawie w zakresie kontaktów obrońcy z klientem przy realizacji prawa
do obrony. 

Adw. Jacek Trela, prezes Naczelnej Rady Adwokackiej, zreferował bieżące prace Prezydium.
Podziękował za aktywność w posiedzeniach komisji parlamentarnych pracujących nad projektem
ustawy o zmianie ustawy – Prawo o ustroju sądów powszechnych, ustawy o Sądzie Najwyższym oraz
niektórych innych ustaw: adw. Anisie Gnacikowskiej, adw. Rafałowi Dębowskiemu i adw. Mikołajowi
Pietrzakowi. Dodał, że sam brał udział w pracach połączonych komisji senackich - Komisji
Ustawodawczej oraz Komisji Praw Człowieka, Praworządności i Petycji. Poinformował, że wraz z KRRP
i SSP „Iustitia” podjęli się zorganizowania rozmów pod hasłem „Okrągły Stół dla Praworządności”, do
których mieli zasiąść przedstawiciele władzy ustawodawczej, wykonawczej i sądowniczej, środowisk
prawniczych, naukowych oraz organizacji społecznych. Ostatecznie zorganizowania „Forum dla
praworządności” podjęła się Polska Akademia Nauk.

Adw. prof. dr hab. Maciej Gutowski, redaktor naczelny „Palestry”, poinformował, że w najbliższych
dniach uruchomiony zostanie nowy program „Palestry”. Dodał, że 17 grudnia 2019 r. MNiSW
opublikowało komunikat w sprawie wykazu wydawnictw publikujących recenzowane monografie
naukowe, z którego wynika, że każdy autor, którego monografia zostanie opublikowana przez
Naczelną Radę Adwokacką, otrzyma za nią 80 punktów. Ponadto "Palestra" została przyjęta do
międzynarodowej bazy European Reference Index for the Humanities and Social Sciences (ERIH+).

Adw. Anisa Gnacikowska, zastępca sekretarza NRA, przedstawiła wytyczne CCBE w zakresie poprawy
bezpieczeństwa teleinformatycznego prawników zabezpieczających przed bezprawną inwigilacją.
Naczelna Rada Adwokacka przyjęła w tej sprawie uchwałę przez aklamację. (czytaj uchwałę)

Naczelna Rada Adwokacka podjęła uchwałę w sprawie przedstawienia Senatowi RP kandydata na
członka Państwowej Komisji do spraw wyjaśnienia przypadków czynności skierowanych przeciwko
wolności seksualnej i obyczajności wobec małoletniego poniżej lat 15. NRA wskazała kandydaturę
adw. Mariana Jagielskiego, dziekana Okręgowej Rady Adwokackiej w Opolu. (czytaj uchwałę)

Adw. Ewa Krasowska, Rzecznik Dyscyplinarny Adwokatury, przedstawiła sprawozdanie z działalności.

Następnie adw. Jacek Ziobrowski, prezes Wyższego Sądu Dyscyplinarnego, przedstawił
sprawozdanie z działalności WSD.

Adw. Rafał Dębowski, sekretarz NRA, przedstawił projekt zmian w regulaminie doskonalenia
zawodowego. Zmiany uwzględniają m.in. punkty za udział w szkoleniach prowadzonych przez sekcje
prawa działające przy okręgowych radach adwokackich. NRA przyjęła uchwałę zmieniającą
regulamin. (czytaj uchwałę)

Adw. Anisa Gnacikowska omówiła stan prac nad postulatami do reformy systemu nieodpłatnej
pomocy prawnej.

Adw. Henryk Stabla, skarbnik NRA, przedstawił propozycję zmiany par. 28 Regulaminu organizacji i
funkcjonowania okręgowych rad adwokackich, w celu dostosowania przepisu do aktualnych potrzeb
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rad i wymogów podatkowych. (czytaj uchwałę)

Naczelna Rada Adwokacka omówiła sprawę fundacji adwokackich i pomocy socjalnej dla adwokatów.

Adw. Henryk Stabla, skarbnik NRA, przedstawił sprawy finansowe, w tym przedstawił propozycję
uchwały w sprawie ustalenia diet samorządowych i w sprawie składki na fundusz administracyjny
NRA. Przyjęto uchwałę, w której Naczelna Rada Adwokacka określiła udział poszczególnych Izb
Adwokackich w pokrywaniu jej wydatków budżetowych w 2020 roku w formie składek tworzących
Fundusz Administracyjny. Ustalono udział poszczególnych Izb w pokrywaniu tych wydatków jako
iloczyn liczby członków danej Izby na dzień 30.11.2019 r. i kwoty miesięcznej po 37,00 zł od
adwokata wykonującego zawód, 22,00 zł od adwokata wykonującego zawód, który ma ustalone
prawo do emerytury, 27,00 zł od adwokata niewykonującego zawodu adwokata.

Adw. Jerzy Lachowicz, dziekan ORA w Wałbrzychu i adw. Przemysław Rosati, członek NRA,
przedstawili propozycję zmiany art. 215 Kodeksu karnego wykonawczego, zgodnie z którym osoba
tymczasowo aresztowana ma prawo do porozumiewania się z obrońcą, pełnomocnikiem oraz ma
mieć umożliwione przygotowanie się do obrony. NRA podjęła uchwałę w sprawie złożenia w interesie
publicznym petycji dotyczącej zmiany ustawy z dnia 6 czerwca 1997 r. Kodeks karny wykonawczy.
NRA wystąpi do Senatu RP z petycją w sprawie podjęcia inicjatywy ustawodawczej w tym zakresie.
(czytaj uchwałę)

Adw. Anisa Gnacikowska przedstawiła informacje dotyczące przypadków zwalniania adwokatów z
tajemnicy zawodowej.

NRA ponownie skierowała do TK wniosek ws.
stawek adwokackich
Naczelna Rada Adwokacka ponownie skierowała do Trybunału Konstytucyjnego wniosek o
zbadanie zgodności z Konstytucją nowelizacji rozporządzenia ministra w sprawie stawek
adwokackich. 

Poprzednio wniosek, złożony do TK na mocy uchwały Prezydium NRA, nie został rozpoznany ze
względów formalnych. Trybunał Konstytucyjny uznał, że Prezydium NRA, jako organ wykonawczy, nie
może podjąć uchwały o skierowaniu sprawy do Trybunału Konstytucyjnego, mimo że zgodnie z
przepisami Prawo o adwokaturze w tym zakresie kompetencja Prezydium NRA nie jest w żaden
sposób ograniczona.

Naczelna Rada Adwokacka przyjęła uchwałę o skierowaniu wniosku do TK, zaś po skompletowaniu
wszystkich potrzebnych do wniosku załączników, 24 stycznia 2020 r. wniosek został złożony.

Treścią wniosku jest poddanie ocenie Trybunału Konstytucyjnego zgodności z ustawą Prawo o
adwokaturze i przepisami Konstytucji RP rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości z 22 października
2015 roku, obniżającego w sposób nieuzasadniony opłaty za czynności adwokackie.

czytaj wniosek

czytaj uchwałę nr 72/2019

                             2 / 21

http://www.adwokatura.pl/admin/wgrane_pliki/file-uchwala-nr-77-2020regulamin-ora-29393.docx
http://www.adwokatura.pl/admin/wgrane_pliki/file-uchwala-nr-80-2020petycja-o-zmianie-kkw-29389.docx
http://www.adwokatura.pl/admin/wgrane_pliki/file-wniosek-do-tk-29444.pdf
http://www.adwokatura.pl/admin/wgrane_pliki/file-uchwala-nr-72-2019wniosek-do-tk-29445.docx


Komunikat nt. ubezpieczenia odpowiedzialności
cywilnej adwokata
Publikujemy komunikat adw. Henryka Stabli, skarbnika NRA oraz adw. Rafała
Dębowskiego, sekretarza NRA, na temat ubezpieczenia odpowiedzialności cywilnej
adwokata.

 

Szanowna Pani Mecenas, Szanowny Panie Mecenasie

Szanowne Koleżanki, Szanowni Koledzy

 

Z upoważnienia Prezydium Naczelnej Rady Adwokackiej uprzejmie informujemy, że:

1. Aneksem do Umowy Generalnej w sprawie programu ubezpieczeniowego dla adwokatów,
zawartym przez Naczelną Radę Adwokacką z Sopockim Towarzystwem Ubezpieczeń ERGO Hestia SA,
poszerzony został zakres ubezpieczenia odpowiedzialności cywilnej adwokata. W ramach składki
podstawowej ubezpieczeniem objęte zostały czynności związane z pełnieniem funkcji mediatora z
sumą gwarancyjną 25.000,oo złotych. Ubezpieczenie tego ryzyka na wyższą sumę gwarancyjną
wymaga wykupienia dodatkowego ubezpieczenia w ramach bezpośrednich uzgodnień z
ubezpieczycielem;

2. Tym samym aneksem została nadto stworzona możliwość ubezpieczenia odpowiedzialności
adwokata w związku z wykonywaniem funkcji Inspektora Ochrony Danych Osobowych na sumy
gwarancyjne:

 -  od 100.000,00 złotych /składka roczna 650,00 złotych/,

 - do 500.000,00 złotych /składka roczna 1900,00 złotych/.

Ubezpieczenie takie wymaga bezpośrednich uzgodnień z ubezpieczycielem / możliwe jest też
ustalenie wyższej sumy gwarancyjnej/;

3. Aneks precyzuje jak należy ustalać datę zdarzenia skutkującego odpowiedzialnością cywilną
wskazując, że: " .... ilekroć powstaje wątpliwość, kiedy doszło do działania lub zaniechania
Ubezpieczonego z którego wynikła szkoda objęta zakresem ubezpieczenia odpowiedzialności
cywilnej w związku z wykonywaniem czynności zawodowych adwokata (obowiązkowego lub
dobrowolnego) uznaje się, że stało się to w ostatnim dniu terminu, do upływu którego Ubezpieczony
mógł skorygować swój błąd w taki sposób, że do szkody by nie doszło...";

Przekazując powyższe informacje zwracamy się przy tej okazji do wszystkich Koleżanek i Kolegów
ubezpieczonych w ramach umowy generalnej z prośbą, aby traktować w sposób szczególnie
skrupulatny obowiązek terminowej wpłaty składki za pośrednictwem właściwej Izby
Adwokackiej na ubezpieczenie odpowiedzialności cywilnej. Terminowe opłacanie składki
obowiązkowego ubezpieczenia OC przesądza bowiem o możliwości zgodnego z prawem o
adwokaturze wykonywania zawodu adwokata, a w związku z tym należy do podstawowych
obowiązków każdego z nas.
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Zwracamy przy tym uwagę, ze terminowe regulowanie zobowiązań będzie jednym z czynników
branych pod uwagę w przyszłości przy negocjowaniu warunków kolejnej umowy z ubezpieczycielem.
Wyrażamy przekonanie, że niniejszy apel zostanie przez Państwa życzliwie przyjęty jako wyraz troski
o wspólne dobro całej społeczności adwokackiej.

Z koleżeńskim pozdrowieniem i wyrazami szacunku

Adw. Henryk Stabla                                                                       adw. Rafał Dębowski

Skarbnik Naczelnej Rady Adwokackiej                                   Sekretarz Naczelnej Rady Adwokackiej

 

(czytaj komunikat w dokumencie pdf)

Petycja NRA w sprawie ułatwienia kontaktu
aresztowanego z obrońcą  
Naczelna Rada Adwokacka wystąpi do Senatu RP z petycją w sprawie podjęcia inicjatywy
ustawodawczej dotyczącej zmiany art. 215 Kodeksu karnego wykonawczego w zakresie
kontaktu aresztowanego z obrońcą.

Naczelna Rada Adwokacka proponuje zmianę, która ułatwi wielokrotny kontakt aresztowanego z
obrońcą. Adwokaci chcą, aby organ, w dyspozycji którego pozostaje aresztowany, od razu po
ustanowieniu obrońcy, niezwłocznie przesyłał do dyrektora aresztu śledczego zarządzenie o zgodzie
na wielokrotne widzenie obrońcy z tymczasowo aresztowanym. Uchwałę w tej sprawie NRA podjęła
18 stycznia br.

Zmiana miałaby nastąpić poprzez dodanie § 3 w art. 215 Kkw w brzmieniu: „§ 3. Jeżeli tymczasowo
aresztowany ma ustanowionego obrońcę, organ, do którego dyspozycji tymczasowo aresztowany
pozostaje z chwilą powzięcia informacji o ustanowieniu obrońcy, przesyła niezwłocznie z urzędu do
dyrektora aresztu śledczego, w którym przebywa tymczasowo aresztowany, zarządzenie o zgodzie
na wielokrotne widzenie tego obrońcy z tymczasowo aresztowanym. Zdanie drugie art. 217 § 1
stosuje się odpowiednio. Z chwilą zawiadomienia organu, do którego dyspozycji tymczasowo
aresztowany pozostaje, o ustaniu stosunku obrończego, organ z urzędu wydaje zarządzenie o
uchyleniu zarządzenia o zgodzie na wielokrotne widzenie tego obrońcy z tymczasowo aresztowanym
i przesyła je niezwłocznie do dyrektora aresztu śledczego, w którym przebywa tymczasowo
aresztowany.”

Naczelna Rada Adwokacka upoważniła adw. Jerzego Lachowicza oraz adw. Przemysława Rosatiego
do reprezentowania Naczelnej Rady Adwokackiej w pracach nad petycją przed Senatem
Rzeczypospolitej Polskiej, w tym do złożenia petycji.

czytaj uchwałę
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Prezes NRA: Niepokojące déjà vu - felieton
"Niepokojące déjà vu" to tytuł felietonu adw. Jacka Treli, prezesa NRA, opublikowanego
21 stycznia 2020 r. na łamach "Rzeczpospolitej".

Sprawa Grzegorza Przemyka pokazuje, jak aparat państwa oraz media mogą być wykorzystane do
tworzenia niechęci do osób i grup zawodowych - czytamy w artykule.

 

(czytaj tekst felietonu)

Uchwała ORA w Szczecinie nt. orzeczeń Izby
Dyscyplinarnej SN 
Okręgowa Rada Adwokacka w Szczecinie podczas posiedzenia 20 stycznia 2020 r. przyjęła
uchwałę, w której stwierdza, że wszelkie orzeczenia Izby Dyscyplinarnej Sądu
Najwyższego przy rozpoznawaniu skarg kasacyjnych, należy uznać za nieistniejące.

ORA w Szczecinie apeluje jednocześnie do właściwych organów, za pośrednictwem których zostały
złożone skargi kasacyjne do Izby Dyscyplinarnej Sądu Najwyższego, a już przez Izbę rozpoznanych,
aby nadały tym środkom zaskarżenia prawidłowy bieg, umożliwiający ich rozpoznanie przez właściwy
sąd.

(czytaj treść całej uchwały)

Stanowisko ORA w Warszawie wyjaśniające spór
pomiędzy SN a TK
ORA w Warszawie jednogłośnie podjęła 22 stycznia stanowisko wyjaśniające trwający
spór pomiędzy Sądem Najwyższym a Trybunałem Konstytucyjnym, dotyczący
planowanego posiedzenia połączonych trzech Izb Sądu Najwyższego.

Sporem kompetencyjnym nie jest zatem rozstrzygnięcie abstrakcyjnego zagadnienia prawnego przez
połączone składy izb Sądu Najwyższego w zakresie rozbieżności orzecznictwa sądowego. Sprawa
zaplanowana do rozpoznania w dniu 23 stycznia 2020 roku nie stanowi rozstrzygnięcia żadnej
sprawy indywidualnej a kwestię hipotetyczną, co do której pojawiły się istotne rozbieżności w
orzecznictwie Sądu Najwyższego – czytamy m. in. w stanowisku.

(czytaj całe stanowisko ORA w Warszawie)
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Spotkanie Noworoczne Adwokatury 2020 r.
Tradycyjne Spotkanie Noworoczne Adwokatury odbyło się 17 stycznia 2020 r. w
Warszawie. Wzięli w nim udział przedstawiciele samorządu adwokackiego z całego kraju.

Gości, którzy przybyli do restauracji Belvedere, powitał adw. Jacek Trela, prezes NRA. Wśród
uczestników byli Rzecznik Dyscyplinarny Adwokatury adw. Ewa Krasowska, prezes Wyższego Sądu
Dyscyplinarnego adw. Jacek Ziobrowski, przewodniczący Wyższej Komisji Rewizyjnej adw. Sławomir
Ciemny, prezes Ośrodka Badawczego Adwokatury adw. Andrzej Zwara, redaktor naczelny "Palestry"
adw. prof. dr hab. Maciej Gutowski, dziekani izb adwokackich i członkowie samorządu.

Prezes Trela nawiązał do sytuacji w wymiarze sprawiedliwości, mówiąc, że ustawa dyscyplinująca
sędziów wprowadziła politykę na salę sądową, a togi wyszły z sądów na ulicę. Podziękował
adwokatom za liczny udział w zeszłotygodniowym "Marszu tysiąca tóg", który był wyrazem wsparcia
dla niezależności sądów i niezawisłości sędziów. I choć, jak zauważył prezes NRA, manifestujacy
prawnicy spotkali się z życzliwością i wsparciem obywateli, to jednak wolałby, by tego rodzaju
manifestacje nie były konieczne. "Moje życzenia na 2020 rok są proste: żebyśmy nie musieli więcej
uczestniczyć w takich marszach i protestować w ten sposób" - powiedział.

Przypomniał, że w 2020 roku Adwokaturę czekają dwa wydarzenia - 10. rocznica katastrofy samolotu
prezydenckiego pod Smoleńskiem, w której zginęło również czworo adwokatów: ówczesna prezes
NRA adw. Joanna Agacka-Indecka, adw. Stanisław Mikke, redaktor naczelny Palestry, Jolanta
Szymanek-Deresz, posłanka na Sejm RP, Stanisław Zając, senator RP. - "Pamiętamy o nich, bo
Adwokatura buduje swoją tożsamość na pamięci" - podkreślił adw. Trela i zapowiedział godne
obchody tej rocznicy.

Drugim ważnym wydarzeniem będzie Krajowy Zjazd Adwokatury i poprzedzające go zgromadzenia
24 izb. - "Jako Adwokatura potrafimy poszukiwać tego, co nas łączy a unikać tego, co dzieli i w tym
jest nasza siła. Niech tak będzie i w 2020 roku." - powiedział.

Na koniec w imieniu Adwokatury adw. Jacek Trela wręczył pamiątkowe obrazy szczególnym gościom,
wywodzącym się ze środowiska adwokackiego, którzy zakończyli właśnie swoją wieloletnią służbę
publiczną: Stanisławowi Rymarowi, byłemu prezesowi NRA, byłemu wiceprzewodniczącemu
Trybunału Stanu, sędziemu Trybunału Konstytucyjnego w stanie spoczynku oraz Wojciechowi
Hermelińskiemu, sędziemu Trybunału Konstytucyjnego w stanie spoczynku i byłemu już
przewodniczącemu Państwowej Komisji Wyborczej.
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NRA na liście wykazu wydawnictw publikujących
recenzowane monografie naukowe
Za opublikowanie monografii naukowych wydawanych przez Naczelną Radę Adwokacką
Ministerstwo Nauki i Szkolnictwa Wyższego przyzna autorowi 80 punktów. Ponadto
"Palestra" została przyjęta do międzynarodowej bazy European Reference Index for the
Humanities and Social Sciences (ERIH+).

Miło nam poinformować, że nasze działania na drodze do międzynarodowych baz danych i punktów
przyznawanych przez MNiSW przyniosły pewien efekt.

Opublikowano nowy komunikat MNiSW z 17.12.2019 r. w sprawie wykazu wydawnictw publikujących
recenzowane monografie naukowe, z którego wynika, że każdy Autor, którego monografia zostanie
opublikowana przez Naczelną Radę Adwokacką, otrzyma za nią 80 punktów. Jesteśmy zatem
pozycjonowani na równi z takimi wydawcami jak np. C.H. Beck, Wolters Kluwer czy inne
uniwersyteckie wydawnictwa naukowe wiodących polskich uczelni wyższych.
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Otrzymaliśmy również potwierdzenie, że z dniem 10.01.2020 r. miesięcznik „Palestra” został przyjęty
do międzynarodowej bazy European Reference Index for the Humanities and Social Sciences
(ERIH+). Oznacza to, że już dziś spełniamy przesłanki wpisu na listę czasopism punktowanych,
stosownie do kryteriów przewidzianych przepisami rozporządzenia zmieniającego rozporządzenie w
sprawie ewaluacji czasopism.

Redakcja „Palestry”

Uchwały sędziów Apelacji Sądu Apelacyjnego w
Poznaniu z 13 stycznia 2020 r.
Publikujemy trzy uchwały Zgromadzenia Ogólnego Sędziów Apelacji Sądu Apelacyjnego w
Poznaniu z 13 stycznia 2020 r.

Pierwsza zawiera opinię w przedmiocie ustawy o zmianie ustawy - Prawo o ustroju sądów
powszechnych, ustawy o Sądzie Najwyższym oraz o zmianie niektórych ustaw uchwalonej przez Sejm
na posiedzeniu 20 grudnia 2019 r., przyjętą przez Zgromadzenie w związku ze skierowaniem tej
ustawy do Senatu.

(czytaj uchwałę 1)

Druga uchwała wyraża solidarność zsędziami, przeciwko którym wszczęto postępowania
dyscyplinarne za działalność orzeczniczą.

(czytaj uchwałę 2)

Trzecia uchwała wyraża podziękowania obywatelom, którzy w ramach lokalnych i krajowych działań
obywatelskich tak licznie udzielają wsparcia idei wolnych sądów.

(czytaj uchwałę 3)

Uchwała sędziów Sądu Rejonowego w Kluczborku
Publikujemy uchwałę Zebrania Sędziów Sądu Rejonowego w Kluczborku z 16 stycznia
2020 r., w której sygnatariusze sprzeciwiają się rozwiązaniom proponowanym w projekcie
ustawy z 12 grudnia 2019 r. o zmianie ustawy - Prawo o ustroju sądów powszechnych,
ustawy o Sądzie Najwyższym oraz niektórych innych ustaw.

Sędziowie solidaryzuja się też ze wszystkimi sędziami i przedstawicielami środowisk prawniczych,
których dotknęły represje za ich działania zmierzajace do ochrony praworządności i niezależnosci
sądów.

Dziękują obywatelom, którzy występują w obronie niezależności sądów i niezawisłości sędziów. 
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(czytaj treść uchwały)

Choinka dla dzieci w Izbie adwokackiej w
Koszalinie
Okręgowa Rada Adwokacka w Koszalinie zorganizowała 18 stycznia 2020 r. zabawę dla
dzieci i wnuków adwokatów i aplikantów adwokackich Izby.

W latach wcześniejszych w zabawach udział brało około 40 – 60 dzieci, w tym roku zapisano 99
małych gości. Goście w różnym wieku nie zawiedli i w towarzystwie opiekunów licznie przybyli na
imprezę. Czekały na nich specjalne atrakcje: wspólne zabawy, konkursy i śpiewanie. Dla dzieci i ich
opiekunów przygotowany był też słodki poczęstunek.

Kulminacyjnym punktem zabawy było przybycie Świętego Mikołaja, który wręczył małym
uczestnikom zabawy okazałe paczki a potem pozował z nimi do pamiątkowych zdjęć.
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Pielgrzymka prawników do sanktuarium w
Łagiewnikach - 6 czerwca 2020

Ks. prałat Stanisław Pawlaczek, duszpasterz
Prawników Archidiecezji Wrocławskiej,
zaprasza na pielgrzymkę prawników do
sanktuarium Bożego Miłosierdzia w
Krakowie – Łagiewnikach 6 czerwca 2020 r.

W przeddzień beatyfikacji kard. Stefana
Wyszyńskiego, Prymasa Tysiąclecia, która
odbędzie się 7 czerwca, uczestnicy pielgrzymki
prawników wezmą udział w mszy św. - 6 czerwca
o godzinie 11.00 w Kaplicy Klasztornej w
Łagiewnikach. Uroczystościom będzie
przewodniczył ks. kanonik dr Tomasz Czarnocki -
duszpasterz krajowy prawników. Oprawę
muzyczną zapewni zespół wokalno-instrumentalny
Izby Wrocławskiej.

W programie pielgrzymki jest również Godzina
Miłosierdzia w Bazylice łagiewnickiej o godzinie
15.00 oraz spotkanie integracyjne w sali
wykładowej i wspólny posiłek. Szczegółowy
program zostanie podany w maju br.

To będzie już szósta pielgrzymka, organizowana
przez prawników wrocławskich.

Biblioteka Palestry: adw. Włodzimierz Łyczywek
"Podróże od A do Z"
W ramach serii „Biblioteka Palestry” ukazał się album „Podróże od A do Z” adw.
Włodzimierza Łyczywka. Wydawcą jest wydawnictwo "Arche".

Książka zawiera wspomnienia autora o podróżach, które odbył. Opisy odwiedzonych krajów są
ułożone w porządku alfabetycznym. Adw. Łyczywek udostępnił także zdjęcia z podróży z prywatnego
archiwum.

"To publikacja inna niż dotychczas wydane, nastawione na poszerzanie wiedzy na temat naszego
zawodu, filozofii i praktyki prawa - napisał we wstępie adw. Andrzej Zwara, prezes Ośrodka
Badawczego Adwokatury. - „Biblioteka Palestry” prezentuje książki z cyklu: „Horyzonty Filozofii
Prawa”, „Historia Adwokatury” i „Metodyka Pracy Adwokata”. Wydanie albumu, to próba pokazania
postaci Adwokatury, które są znaczące i mają wpływ na rzeczywistość, z innego punktu widzenia".
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"Zwiedzanie zacząłem ponad 40 lat temu - napisał adw. Włodzimierz Łyczywek we wstępie. - Mam
wielu przyjaciół, z którymi dzielę pasje podróżowania, także wśród prawników (..) Wybór krajów, a
także moje spostrzeżenia są oczywiście sprawa indywidualną, podobnie jak dobór zdjęć
przygotowany przez moją żonę, Weronikę."

Seria wydawnicza "Biblioteki Palestry" została zainicjowana przez Ośrodek Badawczy Adwokatury im.
adw. W. Bayera w 2017 r.

 

Kronika Naczelnej Rady Adwokackiej
Przedstawiamy skrót wydarzeń z udziałem Naczelnej Rady Adwokackiej.

17 stycznia, odbyło się Spotkanie Noworoczne Adwokatury w Warszawie (czytaj relację)

18 stycznia, odbyło się posiedzenie plenarne Naczelnej Rady Adwokackiej (czytaj relację)

21 stycznia, odbyło się posiedzenie Prezydium NRA. Omówiono bieżące sprawy samorządowe.
 
Adw. Rafał Dębowski, sekretarz NRA, poinformował, że w najbliższych dniach zostanie złożony
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wniosek do Trybunału Konstytucyjnego o zbadanie zgodności z konstytucją rozporządzenia MS z 22
października 2015 r. w sprawie opłat za czynności adwokackie w brzmieniu nadanym
rozporządzeniem MS z dnia 3 października 2016 r. zmieniającym rozporządzenie w sprawie opłat za
czynności adwokackie.
 
Adw. Jacek Trela, prezes NRA, poinformował, że w 2021 r. nastąpi zmiana polskiego sędziego w
Europejskim Trybunale Praw Człowieka. Zaproponował, aby wraz z innymi samorządami i
organizacjami prawniczymi uruchomić procedurę monitoringu wyboru sędziego.
 
Adw. Anisa Gnacikowska, zastępca sekretarza NRA, omówiła stan prac nad postulatami do reformy
systemu nieodpłatnej pomocy prawnej.    
 
Prezydium Naczelnej Rady Adwokackiej przyznało adw. Jerzemu Kołodziejowi odznakę „Adwokatura
Zasłużonym”, na wniosek Okręgowej Rady Adwokackiej we Wrocławiu.
 
Adw. Mirosława Pietkiewicz, przewodnicząca Centralnego Zespołu Wizytatorów, omówiła bieżące
sprawy okręgowych rad adwokackich.
 
Prezydium rozpatrzyło również sprawy osobowe, przedstawione przez adw. Agnieszkę Winiarską i
adw. Tadeusza Wiatrzyka, sekretarzy prawniczych NRA.
 
Adw. Henryk Stabla, skarbnik NRA, przedstawił sprawy finansowe.

24 stycznia, adw. Rafał Dębowski, sekretarz NRA, wziął udział w Krajowym Zjeździe Aptekarzy. W
przemówieniu skierowanym do delegatów, składając im życzenia owocnych obrad i dzieląc się
swoimi refleksjami dotyczącymi rynku farmaceutycznego, odniósł się do bieżącej sytuacji w
wymiarze sprawiedliwości.

24 stycznia, adw. Jacek Trela, prezes NRA, adw. Anisa Gnacikowska, zastępca sekretarza NRA, adw.
Andrzej Zwara, prezes OBA wzięli udział w konferencji zorganizowanej 24 i 25stycznia wspólnie przez
Centrum Mediacji przy NRA i Naczelną Izbę Lekarską pt. "Mediacja w medycynie".

24 stycznia, adw. Jacek Trela, prezes NRA, adw. Anisa Gnacikowska, zastępca sekretarza NRA, adw.
Andrzej Zwara, prezes OBA, adw. Bartosz Grohman, członek NRA, wzięli udział w spotkaniu
noworocznym izby krakowskiej.
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